

IOWA ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းဥပဒေ

ဤလက်ကမ်းစာစောင်သည် အိုင်အိုဝါ ပြည်နယ်ရှိ ကျောင်းတွင် ကျောင်းတက်မည့် ကလေးငယ်တစ်ဦးအတွက် အနည်းဆုံး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို အသားပေး ဖော်ပြပေးပါသည်။ ဤလိုအပ်ချက်များသည် အိုင်အိုဝါဥပဒေနှင့် Advisory Committee on Immunization Practices (ACIP) မှ အကြံပြုချက်များကို အခြေခံထားခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် အုပ်စုလိုက် အနေအထားတွင် ကျန်းမာသည့် ကလေးငယ်တစ်ဦးအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန် အနည်းဆုံး လိုအပ်ချက်များ ဖြစ်သည်။

အိုင်အိုဝါ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် လိုအပ်ချက်များသည် အိမ်တွင် ပညာသင်ကြားသူများ အပါအဝင် အိုင်အိုဝါပြည်နယ်ရှိ ကျောင်းများတွင် ပညာသင်ကြားနေသည့် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီအတွက် သက်ဆိုင်သည်။



ကာကွယ်ဆေးများ- ကာကွယ်ဆေးထိုး၍ အကောင်းဆုံး ကာကွယ်ပါ။

ကာကွယ်ဆေးများနှင့်ပတ်သက်၍ သင့်တွင်မေးခွန်းများရှိပါက သင်၏ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးသူကို မေးပါ။

ကာကွယ်ဆေးများနှင့် ရောဂါများဆိုင်ရာ နောက်ထပ် အချက်အလက်များအတွက် အောက်ပါတို့တွင် ဝင်ကြည့်ပါ

- hhs.iowa.gov/public-health/immunization
- www.immunize.org
- www.cdc.gov/vaccines
- www.aap.org

ကျောင်း ကာကွယ်ဆေးလိုအပ်ချက်များ

ပိုမိုကောင်းမွန်သောဘဝအတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပါ။



လိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေးများ

မူလတန်းအဆင့်/အလယ်တန်းအဆင့်ကျောင်း

ဆုံဆို့နာ ရောဂါ/မေးခိုင်း ရောဂါ/ကြက်ညှာချောင်းဆိုး ရောဂါ

အသက် 4 နှစ် သို့မဟုတ် နောက်ပိုင်းတွင် အနည်းဆုံး ကာကွယ်ဆေး 1 ကြိမ် ထိုးနှံထားခြင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 5 ကြိမ် သို့မဟုတ် အသက် 4 နှစ် သို့မဟုတ် နောက်ပိုင်းတွင် စတုတ္ထမြောက် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားပါက ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 4 ကြိမ်အပြင် ၊ ထို့ပြင်

7 တန်းနှင့် အထက် လျှောက်ထားသူများအတွက် အသက် 10 နှစ်တွင် သို့မဟုတ် ထို့နောက်တွင် မေးခိုင်း/ဆုံဆို့နာ/ကာကွယ်ဆေး (Tdap) ပါဝင်သော ဆဲလ်သေ ကြက်ညှာ ချောင်းဆိုးရောဂါ ကာကွယ်ဆေး 1 ကြိမ်။

ပုံလီယို ရောဂါ

အသက် 4 နှစ် သို့မဟုတ် နောက်ပိုင်းတွင် အနည်းဆုံး ကာကွယ်ဆေး 1 ကြိမ် ထိုးနှံထားခြင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 4 ကြိမ် သို့မဟုတ် အသက် 4 နှစ် သို့မဟုတ် နောက်ပိုင်းတွင် တတိယမြောက် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားခြင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 3 ကြိမ်။

ဝက်သက်ရောဂါ/ဂျိုက်သိုးရောဂါ

ဆေးထိုးနှံမှု 2 ကြိမ်

အသည်းရောင်အသားဝါ ဘီ ရောဂါ

ဆေးထိုးနှံမှု 3 ကြိမ်

ရေကျောက် ရောဂါ

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 2 ကြိမ် သို့မဟုတ် ယုံကြည်စိတ်ချရသော သဘာဝ ရောဂါ မှတ်တမ်း။

MENINGOCOCCAL

7 တန်းမှ 11 တန်းရှိ လျှောက်ထားသူများအတွက် အသက် 10 နှစ် သို့မဟုတ် ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 1 ကြိမ်ထိုးနှံထား။ ထို့ပြင်

12 တန်းရှိ လျှောက်ထားသူများအတွက် အသက် 16 နှစ် သို့မဟုတ် ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် 1 ကြိမ် ထိုးနှံထားခြင်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 2 ကြိမ် သို့မဟုတ်အသက် 16 နှစ် သို့မဟုတ် ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် ထိုးနှံထားပါက

12 တန်းရှိ လျှောက်ထားသူများအတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု 1 ကြိမ်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း အထောက်အထား

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု လက်မှတ်

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု လက်မှတ်ကို ကလေးတက်ရောက်မည့်ကျောင်းသို့ ပေးအပ်ရပါမည်။ မှန်ကန်စေရန် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု လက်မှတ်တွင် ကလေး၏အမည်နှင့် မွေးသက္ကရာဇ်၊ ဤလိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေးများကို ထိုးနှံသည့်နေ့စွဲတို့ ပါဝင်ရမည်ဖြစ်ပြီး သမားတော် (MD သို့မဟုတ် DO)၊ သမားတော်၏ လက်ထောက်၊ သူနာပြု သို့မဟုတ် လက်မှတ်ရ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ လက်ထောက်တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးထား ရပါမည်။

ယာယီကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ယာယီ လက်မှတ်

ယာယီကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ယာယီ လက်မှတ်ကို အမေရိကန်ကျောင်းတစ်ခုမှ အခြားကျောင်းတစ်ခုသို့ လွှဲပြောင်းပေးသည့် ကျောင်းသားအတွက် သို့မဟုတ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးဖြစ်သော်လည်း အသက်အရွယ်အရ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှု မပြည့်စုံသေးသည့် ကလေးအတွက် ခွင့်ပြုပေးထားသည်။ ယာယီစာရင်းသွင်းခြင်းအတွက် အရည်အချင်းပြည့်မီရန် ကလေးသည် ၎င်းတို့၏အသက်အရွယ်အတွက် လိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေးတစ်ခုစီ၏ အနည်းဆုံး တစ်ကြိမ်ကို ရရှိရပါမည်။ လိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေးနောက်တစ်ကြိမ်ကို တတ်နိုင်သမျှ အမြန်ဆုံး ပေးသင့်သော်လည်း ယခင်ထိုးထားသည့် အကြိမ်(များ) မှ ရက် 60 ထက် မပိုစေရပါ။ အကယ်၍ ကလေးသည် ရက်ပေါင်း 60 ကုန်သည်အထိ နောက်ထပ်လိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေး(များ) ထိုးနှံမှုကို မရရှိပါက၊ ကလေးသည် ကျောင်းသို့ တက်ရောက်နိုင်မည် မဟုတ်ပါ။

ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကင်းလွတ်ခွင့်

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း(များ)သည် ကလေးအတွက် အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သည်ဟု ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသူက ယုံကြည်ပါက ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကင်းလွတ်ခွင့်ကို ခွင့်ပြုပေးနိုင်ပါသည်။ တရားဝင်မှုရှိစေရန်၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း ကင်းလွတ်ခွင့်လက်မှတ်ကို ပြည့်စုံစွာဖြည့်၍ အိုင်အိုဝါ၏ လိုင်စင်ရ သမားတော် (MD သို့မဟုတ် DO)၊ သမားတော်၏ လက်ထောက် သို့မဟုတ် သူနာပြုဆရာမက လက်မှတ်ရေးထိုးရပါမည်။

ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကင်းလွတ်ခွင့်

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းသည် စစ်မှန်၍ စိတ်ရင်းမှန်ဖြင့် ဘာသာရေး ယုံကြည်ချက်နှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် သိပ္ပံနည်းကျ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် ကိုယ်ရေးကိုယ်တာထင်မြင်ချက်အပေါ် အခြေခံခြင်းမရှိပါက ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကင်းလွတ်ခွင့်ကို ခွင့်ပြုပေးနိုင်ပါသည်။ တရားဝင်မှုရှိစေရန်၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း ကင်းလွတ်ခွင့်လက်မှတ်ကို ကလေး၏အမည်နှင့် မွေးသက္ကရာဇ် တို့ကိုပြည့်စုံစွာဖြည့်၍ တစ်ဦးချင်း သို့မဟုတ် ကလေး၏ မိဘ သို့မဟုတ် အုပ်ထိန်းသူက လက်မှတ်ရေးထိုးရပါမည်။

ပြဋ္ဌာန်းချက်

ကာကွယ်ဆေးထိုးလက်မှတ်၊ ယာယီကာကွယ်ဆေးထိုးလက်မှတ် သို့မဟုတ် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းကင်းလွတ်ခွင့်လက်မှတ်မရှိသော ကျောင်းသားများသည် ပထမနေ့တွင် ကျောင်းမတက်နိုင်ပါ။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း မှတ်တမ်းများ

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းမှတ်တမ်းများကို လုံခြုံသောနေရာတွင် ထိန်းသိမ်းထားရန် အရေးကြီးပါသည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း အထောက်အထားများသည် ဘဝတစ်လျှောက်လုံး လိုအပ်နိုင်ပါသည်။ Iowa Department of Health and Human Services သည် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းမှတ်တမ်းများ ရာဇဝင်ကို မထိန်းသိမ်းထားပါ။ သို့သော်လည်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းမှတ်တမ်းများကို Iowa's Immunization Registry Information System (IRIS) တွင် ထည့်သွင်းနိုင်ပါသည်။ သင့်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသူနှင့် IRIS သို့ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းထည့်သွင်းမှုအကြောင်း အသိပေးပြောဆိုပြီး သင်၏မှတ်တမ်းမိတ္တူများကို ရယူပါ။

ကောလိပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်များ

ကျောင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များသည် ကောလိပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်များတွင် အသုံးမပြုနိုင်ပါ။ သတ်မှတ်ထားသော ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု လိုအပ်ချက်များအတွက် ကောလိပ် သို့မဟုတ် တက္ကသိုလ်ကို တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ပါ။